

CONGRESS 88 SCHEDULE

- Wednesday July 6**
- 9:00 a.m. - 5:00 p.m. Board of Governors Meeting
 - 5:00 p.m. - 10:00 p.m. Registration
 - 5:00 p.m. - 10:00 p.m. Ice Breaker/Trade Show
- Thursday July 7**
- 7:45 a.m. - 8:45 a.m. Continental Breakfast (Holiday Inn)
 - 8:00 a.m. - 9:00 p.m. Doors Open (Hotel Saskatchewan)
 - 9:00 a.m. - 10:30 a.m. Julie Bergman, Carr, Lynch Associates, Cambridge, Mass. Presentation which sets the theme and introduces a series of ideas which will be further explored throughout the congress.
 - 10:30 a.m. - 10:50 a.m. Coffee
 - 10:50 a.m. - 12:00 p.m. Dennis Wilkinson Presentation
 - 12:00 p.m. - 1:30 p.m. Lunch Holiday Inn
 - 1:30 p.m. - 3:00 p.m. Official opening and welcoming
 - 3:00 p.m. - 5:00 p.m. MLA Reception
 - 3:00 p.m. - 5:00 p.m. CSLA President
 - 3:00 p.m. - 5:00 p.m. Gary Dorr - Provincial (pending)
 - 3:00 p.m. - 5:00 p.m. Mayor Bill Norrie
 - 3:00 p.m. - 5:00 p.m. Catherine Hewett, University of Georgia
 - 3:00 p.m. - 5:00 p.m. New Horizons in Landscape Architecture
 - 3:00 p.m. - 5:00 p.m. Coffee
 - 3:00 p.m. - 5:00 p.m. Event 88 Workshop Grouping meet with facilitators in preparation sessions for event 88
 - 3:00 p.m. - 5:00 p.m. Evening Party
- Friday July 8**
- 7:45 a.m. - 8:45 a.m. Continental Breakfast (Holiday Inn)
 - 8:00 a.m. - 12:00 p.m. Registration (Holiday Inn)
 - 8:30 a.m. - 12:00 p.m. Emotional Investments - Landscape architecture and the process of art
 - 8:30 a.m. - 12:00 p.m. A morning which explores the process and thought behind the work of local artists in their approach to art and place.
 - 8:30 a.m. - 12:00 p.m. - Dar Fischer - Painter
 - 8:30 a.m. - 12:00 p.m. - Bill Pura - Musician/Prismaker
 - 8:30 a.m. - 12:00 p.m. - Steve Higgins - Sculptor
 - 8:30 a.m. - 12:00 p.m. Event 88 Participatory design event to re-imagine the landscape as an art form - Event to be held - Media to be used
 - 8:30 a.m. - 12:00 p.m. Celebration 88 Bar B Que of Manitoba delicacies
- Saturday July 9**
- 10:30 a.m. - 11:00 a.m. Registration
 - 11:00 a.m. - 12:00 p.m. Japanese Gardens - The tradition of landscape as an art form
 - 11:00 a.m. - 12:00 p.m. Coffee
 - 11:00 a.m. - 12:00 p.m. Symposium - What has it all meant?
 - 11:00 a.m. - 12:00 p.m. Steve Higgins - Sculptor
 - 11:00 a.m. - 12:00 p.m. Dennis Wilkinson
 - 11:00 a.m. - 12:00 p.m. Julie Bergman
 - 11:00 a.m. - 12:00 p.m. Catherine Hewett
 - 11:00 a.m. - 12:00 p.m. Participating artists
- Sunday July 10**
- 12:00 p.m. - 2:30 p.m. Lunch and CSLA AGM
 - 2:30 p.m. - 5:00 p.m. Annual meeting of Fellows
 - 5:00 p.m. - 7:00 p.m. Banquet - Awards - Dance
 - 7:00 p.m. - 11:00 p.m. Holiday Inn Downtown
 - 8:30 a.m. - 11:00 p.m. Board of Governors meeting

CSLA CONGRESS 88 A CHANGE OF REASONS: WINNIPEG JULY 6-10

This year at Congress 88 in Winnipeg, we plan to take a step back from the everyday and explore the wealth of exciting ideas and possibilities in the pursuit of landscape architecture as art. Painters, sculptors, musicians, and environmental artists, will share with participants their visions and their ways of expressing social, environmental, and political concerns.

We wish to experience the process through which meaning and emotion are invested by the artists in their works, and in so doing, to further understand our own creative process.

Recognizing that there is a diversity of avenues through which expression takes form, the quest of Congress 88 is to celebrate, through dialogue and action, an inspiring and refreshing approach to the fusion of land and human experience.

As the highlight of the Congress, Event 88 will venture into the public eye with the temporary transformation of a highly visible site in Winnipeg. Using simple materials and in the time-frame of one afternoon, Congress participants will collaborate with local artists to create a 'landscape' which challenges the norm of our thinking and experience.

So don't forget to pack some jeans and sneakers when you join us in July for what will be a bold, inspiring and exciting gathering. See you there!

Design: Patrick McIsaac

CSLA CONGRESS 88
403-63 ALBERT STREET
WINNIPEG, MANITOBA
CANADA
R3B 1G4

CONGRÈS 88 "CHANGEMENT D'IDÉES" WINNIPEG 6-10 JUILLET

Cette année au congrès 88 à Winnipeg, nous allons éloigner du quotidien afin d'explorer la richesse d'idées fascinantes et les possibilités de l'architecture en tant qu'art.

Les peintres, sculpteurs, musiciens et artistes partageront leurs visions et leurs façons d'exprimer les préoccupations sociales, politiques et de l'environnement avec les participants.

Nous souhaitons vivre avec les artistes, le processus par lequel ils imprègnent leur travail de signification et d'émotion, et ce faisant, nous permettrons de mieux comprendre notre propre processus de créativité.

Ayant reconnu qu'il y a une variété d'avenues par lesquelles l'expression peut prendre forme, le but du Congrès 88 est de célébrer, par le dialogue et l'action, une façon rafraîchissante et inspirée d'aborder la fusion de la terre et de l'expérience humaine.

Le clou de Congrès Événement 88 s'aventurera devant le public avec la transformation temporaire d'un endroit très visible de Winnipeg. En utilisant des matériaux et le temps d'un après-midi, les participants au Congrès collaboreront avec les artistes pour créer un "paysage" qui défiera les normes de notre pensée et d'expérience.

Alors, n'oubliez pas d'emporter des jeans et des espadrilles lorsque vous viendrez vous joindre à nous au mois de juillet pour cette assemblée audacieuse, inspirante et fascinante. À bientôt.

Mercredi 6 juillet

- 9 h 00 - 17 h 00 Réunion du Conseil d'administration
- 17 h 00 - 22 h 00 Inscriptions
- 17 h 00 - 22 h 00 Présentations et rencontres/exposition professionnelle

Jeudi 7 juillet

- 7 h 45 - 8 h 45 Petit déjeuner continental, enregistrement des exposants (Holiday Inn)
- 8 h 00 - 17 h 00 Inscriptions (Holiday Inn)
- 8 h 00 - 17 h 00 Bienvenue au Congrès et introduction (Château) Julie Bergman, Carr, Lynch Associates, Cambridge, Mass. Présentation pour établir le thème et introduire une série d'idées qui seront explorées en détail pendant le Congrès
- 9 h 00 - 10 h 30 Pause café
- 10 h 30 - 10 h 50 Dennis Wilkinson, Présentations
- 10 h 50 - 12 h 00 Lunch Holiday Inn
- 12 h 00 - 13 h 30 Accueil officiel et bienvenue
- 12 h 00 - 13 h 30 Présidence CSLA
- 12 h 00 - 13 h 30 Hon. Jake Egg - Fédéral (en attente)
- 12 h 00 - 13 h 30 Gary Dorr - Provincial (en attente)
- 12 h 00 - 13 h 30 Bill Norrie, maire
- 12 h 00 - 13 h 30 Catherine Hewett, Université de Géorgie
- 12 h 00 - 13 h 30 Nouveaux horizons en architecture paysagère
- 12 h 00 - 13 h 30 Pause café
- 12 h 00 - 13 h 30 Atelier Événement 88. Groupes rencontrent les animateurs en sessions de préparation pour l'événement 88. Soirée libre

Vendredi 8 juillet

- 7 h 45 - 8 h 45 Petit déjeuner continental
- 8 h 00 - 12 h 00 Inscriptions (Holiday Inn)
- 8 h 30 - 12 h 00 Investissements émotionnels
- 8 h 30 - 12 h 00 Architecture paysagère et le processus artistique
- 8 h 30 - 12 h 00 Une matinée d'exploration du processus et des pensées derrière le travail des artistes locaux et leurs méthodes par rapport à l'aménagement
- 8 h 30 - 12 h 00 Dar Fischer - Peintre
- 8 h 30 - 12 h 00 Bill Pura - Musicien/Prismaker
- 8 h 30 - 12 h 00 Steve Higgins - Sculpteur
- 8 h 30 - 12 h 00 Événement 88. Participation à l'association d'un paysage pour exprimer cette forme d'art. L'événement 88
- 8 h 30 - 12 h 00 Fête de célébration 88. Barbecue de délicieux manitobains

Samedi 9 juillet

- 7 h 45 - 8 h 45 Petit déjeuner continental
- 8 h 00 - 10 h 00 Inscriptions
- 8 h 00 - 10 h 00 Jardins japonais - La tradition de la paysagère comme art
- 8 h 00 - 10 h 00 Conférence - Quel est le sens de la paysagère?
- 8 h 00 - 10 h 00 Symposium - Quel est le sens de la paysagère?
- 8 h 00 - 10 h 00 Steve Higgins - Sculpteur
- 8 h 00 - 10 h 00 Dennis Wilkinson
- 8 h 00 - 10 h 00 Julie Bergman
- 8 h 00 - 10 h 00 Catherine Hewett
- 8 h 00 - 10 h 00 Artistes participants

Dimanche 10 juillet

- 8 h 30 - 23 h 00 Déjeuner et Assemblée générale annuelle de CSLA
- 8 h 30 - 23 h 00 Réunion annuelle des Associés
- 8 h 30 - 23 h 00 Banquet - Après dîner - Bal

HORAIRE DU CONGRÈS 88

- Holiday Inn, centre ville.
- 9 h 00 - 17 h 00 Réunion du Conseil d'administration
 - 17 h 00 - 22 h 00 Inscriptions
 - 17 h 00 - 22 h 00 Présentations et rencontres/exposition professionnelle
- Holiday Inn, centre ville.
- 7 h 45 - 8 h 45 Petit déjeuner continental, enregistrement des exposants (Holiday Inn)
 - 8 h 00 - 17 h 00 Inscriptions (Holiday Inn)
 - 8 h 00 - 17 h 00 Bienvenue au Congrès et introduction (Château) Julie Bergman, Carr, Lynch Associates, Cambridge, Mass. Présentation pour établir le thème et introduire une série d'idées qui seront explorées en détail pendant le Congrès
 - 9 h 00 - 10 h 30 Pause café
 - 10 h 30 - 10 h 50 Dennis Wilkinson, Présentations
 - 10 h 50 - 12 h 00 Lunch Holiday Inn
 - 12 h 00 - 13 h 30 Accueil officiel et bienvenue
 - 12 h 00 - 13 h 30 Présidence CSLA
 - 12 h 00 - 13 h 30 Hon. Jake Egg - Fédéral (en attente)
 - 12 h 00 - 13 h 30 Gary Dorr - Provincial (en attente)
 - 12 h 00 - 13 h 30 Bill Norrie, maire
 - 12 h 00 - 13 h 30 Catherine Hewett, Université de Géorgie
 - 12 h 00 - 13 h 30 Nouveaux horizons en architecture paysagère
 - 12 h 00 - 13 h 30 Pause café
 - 12 h 00 - 13 h 30 Atelier Événement 88. Groupes rencontrent les animateurs en sessions de préparation pour l'événement 88. Soirée libre
- Galerie d'art de Winnipeg
- 7 h 45 - 8 h 45 Petit déjeuner continental
 - 8 h 00 - 12 h 00 Inscriptions (Holiday Inn)
 - 8 h 30 - 12 h 00 Investissements émotionnels
 - 8 h 30 - 12 h 00 Architecture paysagère et le processus artistique
 - 8 h 30 - 12 h 00 Une matinée d'exploration du processus et des pensées derrière le travail des artistes locaux et leurs méthodes par rapport à l'aménagement
 - 8 h 30 - 12 h 00 Dar Fischer - Peintre
 - 8 h 30 - 12 h 00 Bill Pura - Musicien/Prismaker
 - 8 h 30 - 12 h 00 Steve Higgins - Sculpteur
 - 8 h 30 - 12 h 00 Événement 88. Participation à l'association d'un paysage pour exprimer cette forme d'art. L'événement 88
 - 8 h 30 - 12 h 00 Fête de célébration 88. Barbecue de délicieux manitobains
- Holiday Inn, centre ville
- 7 h 45 - 8 h 45 Petit déjeuner continental
 - 8 h 00 - 10 h 00 Inscriptions
 - 8 h 00 - 10 h 00 Jardins japonais - une tradition d'art sous forme de paysage
 - 8 h 00 - 10 h 00 Conférence - Quel est le sens de la paysagère?
 - 8 h 00 - 10 h 00 Symposium - Quel est le sens de la paysagère?
 - 8 h 00 - 10 h 00 Steve Higgins - Sculpteur
 - 8 h 00 - 10 h 00 Dennis Wilkinson
 - 8 h 00 - 10 h 00 Julie Bergman
 - 8 h 00 - 10 h 00 Catherine Hewett
 - 8 h 00 - 10 h 00 Artistes participants
- Ajournement des sessions officielles
- 12 h 00 - 14 h 30 Déjeuner et Assemblée générale annuelle de CSLA
 - 12 h 00 - 14 h 30 Réunion annuelle des Associés
 - 12 h 00 - 14 h 30 Banquet - Après dîner - Bal
- Holiday Inn, centre ville.
- 8 h 30 - 23 h 00 Réunion du Conseil d'administration

LES PARTICIPANTS DU CONGRÈS

Julia A. Bergman

Sculpteur et architecte paysagiste actuellement employée par CARR, LYNCH Associates in Cambridge, Mass. Plus tard dans l'année, Mad. Bergman entreprendra un voyage de recherches, pour lesquelles elle a reçu une bourse, aux Indes.

Claude de Forest

Professeur d'Architecture à l'université de Manitoba. Il a vécu et étudié le Japonais l'architecture et le paysage au Japon.

Steve Higgins

Professeur de sculpture à la faculté des beaux-arts de l'université de Manitoba dont les travaux ont été exposés partout au Canada, aux États-Unis, au Japon, en Espagne, au Brésil, en Angleterre et en Hollande.

Catherine M. Hewett

Historienne d'architecture paysagiste, enseigne à l'université de Géorgie, Athens. Prof. Hewett a publié de nombreux articles se concentrant sur la relations entre l'art dans l'environnement et le paysage.

Bill Pura

Professeur associé d'impression et théorie de couleurs à la faculté des beaux-arts de l'université de Manitoba. Un artiste en impression et un compositeur dont les travaux ont été exposés et interprétés au Canada et aux États-Unis.

Don Reichert

Artiste Winnipegois dont les peintures ont été montrées dans de nombreuses expositions internationales et canadiennes.

Dennis Wilkinson

Architecte-paysagiste travaillant et enseignant actuellement en Grande-Bretagne.

Julia A. Bergman

A sculptor & landscape architect who is currently employed by CARR Lynch Associates in Cambridge, Mass. Later this year, Ms. Bergman will embark on a travelling research fellowship in the Indian Sub-Continent.

Claude de Forest

A professor in the Faculty of Architecture, University of Manitoba, Professor de Forest has lived in Japan and has studied Japanese architecture and landscapes.

Steve Higgins

A Professor of sculpture at the School of Art, University of Manitoba whose work has been exhibited widely in Canada, the United States, Japan, Spain, Brazil, England, and Holland.

Catherine M. Hewett

An historian of Landscape Architecture teaching at the University of Georgia, Athens. Professor Hewett has published numerous articles focusing on the relationship between environmental art and the landscape.

Bill Pura

An associate Professor of printmaking and color theory at the School of Art, University of Manitoba. He is a printmaker and a composer whose works have been displayed and performed throughout Canada and the United States.

Don Reichert

A Winnipeg artist whose paintings have been represented in numerous exhibitions throughout Canada and internationally.

Dennis Wilkinson

A Landscape Architect currently practicing and teaching in Britain. As one of the first professionally trained landscape architects to have lived and practiced in Winnipeg, Mr. Wilkinson contributed greatly to establishing and strengthening the profession as it relates to other disciplines.

● PAYSAGISTES DU CANADA

● L'ASSOCIATION DES ARCHITECTES

● LANDSCAPE ARCHITECTS

● CANADIAN SOCIETY OF

● A WINNIPEG, MANITOBA

● WINNIPEG, MANITOBA

● 6-10 JUILLET, 1988

● JULY 6-10, 1988

● CONGRES 88

● CONGRESS 88

● AAPC

● CSLA

● A CHANGE OF REASONS ●

INDUCE
TERROR, TROD
SOLITUDE, WASTENESS,
POWER STIMULATE THE
INSTINCT OF SELF PRESERVATION
BEAUTY - SMOOTH, GENTLE, PLE
THE INSTINCT OF SELF PROTECTION
BRINGING WITH TO LIFE, ACHIEVING NOT
ONLY THE BEAUTIFUL BUT SURPASSING, BYPA
IN ORDER TO ACHIEVE - INFINITY, ETHE
LITERAL OR IMPLIED, GARDENS OF ST
AND SOLITUDES NOT OF PLANTS
AND TREES - NATURE OVER AG
NATURE OVER AGAIN, AG
OVER NATURE, OVER
AGAIN, NATURE
OVER AGAIN.

